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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Varga Mihály, pénzügyminiszter 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Változatlanul úgy gondolják, hogy a jegybank elnöknek
semmi köze a gazdaságpolitikához, a suszter maradjon a kaptafánál?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az Országgyűlés szeptember 20-ai ülésnapján mondtam el az Önhöz írásban benyújtott kérdésemet,
melyben  azt  tudakoltam,  hogyan  veszi  figyelembe  a  kormányzat  az  MNB  elnökének  a
gazdaságpolitikára  vonatkozó  megállapításait.  A  válaszadó  államtitkár  szerint,  idézem:  „A
jegybankelnöknek nem feladata, hogy a gazdaságpolitikára vonatkozó megállapításokat tegyen, így
a kormánynak sem feladata, hogy ezeket értékelje.”

Nos, én eddig úgy tudtam, hogy a monetáris politika a gazdaságpolitika egyik eszköze, azt pedig
a jegybankok gyakorolják. Könnyű belátni, hogy az irányadó kamat megállapítása, vagy az euró
árfolyamának befolyásolása közvetlenül hat a gazdaságra.
 
Matolcsy  György,  miközben  részben  elismeri  a  Kormány  teljesítményét,  több  figyelmeztetést
megfogalmaz.  Nem egy egyensúlyi  mutató romlik,  hanem valamennyi.  2022-re már az EU két
legmagasabb  hiányát  tervező  országa  mellé  kerültünk.  (Persze,  tudjuk  a  nagy  hiány  okát:  a
választási év osztogatásáról van szó.) Magyarország a régióhoz képest már a válság előtti években
sem tudott javítani a bruttó államadósság terén. Egy külső sokk esetén a magyar pénzügyi rendszer
a legsebezhetőbb a régióban. Hazánk helyzete több mint egy éve romlik, és ez már érzékelhető
külső  pénzügyi  megítélésünkben.  El  kell  engedni  a  hiányt  termelő,  de  versenyképességet  nem
erősítő állami beruházások egy részét. (Ez nem lesz könnyű, hiszen az oligarchákat táplálni kell.)
 
És  most  is  megkérdezem  Miniszter  urat,  hogyan  kívánják  figyelembe  venni  a  jegybankelnök
kritikus megállapításait? Változatlanul úgy gondolják,  hogy a jegybank elnöknek semmi köze a



 
gazdaságpolitikához, a suszter maradjon a kaptafánál?

2  


